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Pohled do budoucnosti?
Na konci ledna 2024 dostali důchodci dárek od Ústav-

ního soudu v podobě potvrzení postupu  ve věci loni par-
lamentem v režimu legislativní nouze přijatým zákonem
o snížení valorizace důchodů. Tvrzení ÚS, že to bylo
nutné kvůli zamezení hospodářským škodám a že dů-
chodci neměli důvod mít nějaká očekávání valorizace, je
opravdu výsměchem právnímu státu. I když se to ÚS
snaží bagatelizovat, jeho předseda Baxa řekl jasně, že se
jedná o rozhodnutí do budoucnosti. Já však do budouc-
nosti vidím v tom rozsudku něco jiného než ÚS. Vidím
v tom sdělení vládě a parlamentu, klidně nic nedělejte,
když je to potřeba (viz nicnedělání vlády v oblasti dra-
hých energií a inflace), a následky řešte na úkor těch
nejzranitelnějších třeba zákonem přijatým v režimu le-
gislativní nouze. My Vám to bez mrknutí oka schválíme.

V únoru si my komunisté připomeneme výročí 25. úno-
ra 1948. Myslím, že je čas začít porovnávat, co se uděla-
lo (viz vybudovalo, zavedlo a zlepšilo) pro obyvatele Čes-
koslovenska za 41 let vlády KSČ, s tím, co se udělalo
za 34 let vlády tzv. demokratických stran a hnutí nejdří-
ve v Československu a poté v ČR. Pokud my starší, kte-
ří jsme zažili socialismus, budeme k sobě upřímní, musí-
me si přiznat, že přes řadu chyb a omylů, kterých jsme
si dnes dobře vědomi, bylo pro obyčejné lidi uděláno hod-
ně a životní úroveň se neustále zvyšovala. Vždy� v roce
1989 jsme neměli žádný zahraniční dluh (resp. 7 miliard

dolarů dluhu bylo vyváženo 8 miliardami dolarů v pohle-
dávkách, které byly v následujících letech zaplaceny již
„demokratům“) a ČSSR byla jedinou zemí světa, kde
byla stejná životní úroveň ve městech a na vesnicích.
Zkusme si tyto vzpomínky porovnat s naší současnou re-
alitou. A hlavně – mluvme o svých zkušenostech s mla-
dými, kteří to nezažili vůbec, nebo jen jako děti, které
všechno berou jako samozřejmost. A nezapomeňte zdů-
raznit, že tehdy se sice o lidských právech nemluvilo, ale
ta sociální, jako právo na práci, na bydlení, na bezplat-
né školství a zdravotnictví, dostupnou dopravu a kultu-
ru, byla zajištěna, a proto jsme je považovali za samo-
zřejmost, ne za lidské právo.

Předávejme svoje zkušenosti dál zejména osobním vy-
právěním. V médiích se historie budování socialismu
překrucuje tak, aby mladí byli znechucení, opovrhovali
starými, prostě se realizuje římská zásada „rozděl a pa-
nuj“, protože rozdělení a pokud možno všeobecně ne-
vzdělaní lidé se snadněji ovládají a dají se opít rohlíkem
slibů. Máme málo možností, jak to změnit, ale nesmíme
rezignovat právě kvůli budoucnosti nejen našeho, dříve
velmi sebevědomého národa, ale zejména té nejmladší
generace, která dosud nic neprožila a kterou by měla
čekat lepší budoucnost, než jí nabízejí současní vládci
světa.

Mgr. Jiřina Humlová

Beseda s Kateřinou Konečnou

(pokračování na str. 2)

Ve čtvrtek 25. 1.
2024 se od 16 ho-
din v zasedací
místnosti  MěÚ
Příbram uskuteč-
nila beseda s eu-
roposlankyní za
KSČM Ing. Kate-
řinou Konečnou,
která zároveň
představila dvoj-
ku na kandidátce
do Europarlamentu za koalici STAČILO! JUDr. Ondře-
je Dostála, odborníka na zdravotnické právo. Beseda
byla hojně navštívena (100 židlí nestačilo, takže část
účastníků si přinesla židle z předsálí a část dokonce stá-
la). Tedy jasný doklad, že občané se o politiku zajímají a
hledají informace mimo mainstream, který rozhodně
není objektivní.

Protože letadlo z Bruselu mělo zpoždění a K. Konečná
v době zahájení teprve hledala místo na zaparkování, což
ve středu Příbrami není jednoduché, jako první vystou-
pil JUDr. Dostál, který se představil a hovořil o význa-
mu voleb, které nás v letošním roce čekají. Je totiž třeba
vyměnit politiky, kteří se starají sami o sebe a 2,5 roku
pouze straší, za ty, kteří budou "makat" pro republiku,
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ne pro cizí a své zájmy. Také zdůraznil, že nepřijetí
Istambulské smlouvy senátem je pro nás dobré - zákony
na ochranu žen máme dobré, jen je třeba je lépe prosa-
zovat, a to stejně žádná mezinárodní smlouva nezajistí.

Poté už následovala sprška informací a odpovědí na
dotazy od K. Konečné i O.Dostála. Samozřejmě první re-
akce se týkala rozhodnutí Ústavního soudu ve věci dů-
chodů, kde K. Konečná zdůraznila, že o zamítnutí návr-
hu ANO rozhodlo 12 soudců jmenovaných prezidentem
P. Pavlem, zatímco 3 soudci jmenovaní M. Zemanem měli
odlišný názor. Tedy jasný důkaz toho, že dnes prezident,
parlament, vláda a Ústavní soud jsou na jedné vlně, pro-
to od nich nemůžeme nic dobrého očekávat a je třeba
změnit poměry v parlamentu i v senátu. Tvrzení vlády,
schválené ÚS, o velkých hospodářských škodách při
zvyšování důchodů podle předchozího vzorce se K. Ko-
nečná vysmála. Vždy� vláda na inflaci vydělala do stát-
ního rozpočtu cca 300 miliard korun a navíc vyhazuje
peníze oknem na zbrojení a válku. A to se nemluví
o škodách promlčením privatizačních zločinů.

Dalším tématem byla situace ve zdravotnictví. Rozbi-
tím systému okresních nemocnic se dostupnost zdravot-
ní péče výrazně zhoršila, proto je třeba obnovit jejich
sí�. Katastrofální situace v dodávce léků jen dokazuje
neschopnost ministra Válka. V současné době se K. Ko-
nečná snaží se svými levicovými zahraničními kolegy
prosadit centrální objednávání léků minimálně na ná-
rodní úrovni, u léků na vzácná onemocnění na úrovni
EU - to dává lepší vyjednávací pozici s jejich výrobci.
Pokud jde o smlouvu s Pfizerem na vakcíny proti COVI-
Du, zdůraznila, že ČR mohla tyto smlouvy, které jsou
naprosto nevýhodné a předražené, ovlivnit, protože byla
u jednání, ale nehnula prstem. Právě tyto smlouvy jsou
důvodem miliardových škod, ale v EU není zájem na je-
jich stíhání. Proto je důležitá výměna poslanců v EU
za ty, kteří budou řešit problémy celé EU např. i trest-
ním postihem odpovědných osob, což se dnes neděje.

Velmi nutné je změnit i zahraniční politiku, která
je naprosto jednostranná a nevyvážená, hájí pouze sta-
noviska USA a EU a vyznačuje se dvojím metrem (viz
rozdílný přístup k mrtvým ženám a dětem na Ukrajině
a v Pásmu Gazy). Ministr zahraničí Bc. Lipavský je
možná hodný člověk, ale rozhodně neschopný diplomat,
což se výrazně projevuje v naší reputaci ve světě. Je nej-
horší od vzniku ČR.

Velkým problémem je korupce. Ta v dnešních podmín-
kách funguje jinak a nekoná se podplácením jednotli-
vých politiků, ale např. systémem nákupu redakcí médií
a jejich ovlivňováním přes odměňování novinářů. Dal-
ším způsobem jsou "trafiky" pro známé, příbuzné a ka-
marády - různé poradenské služby, členství v dozorčích
radách apod. Tento systém funguje nejen horizotálně na
ústřední úrovni, ale i vertikálně směrem ke krajům
a obcím. A proto jsou tak důležité i krajské volby, které
mohou tento systém narušit, a pokud se podaří tenhle
„kamarádšoft“ rozbít - potom prostě vláda a parlament
ztratí podporu i těch, kteří je drží u moci výhradně z dů-
vodů osobního zisku.

Vláda a spol. neustále hovoří o nedostatku peněz.
To však není pravda, peněz v ekonomice je dost, problém
je v jejich rozdělování včetně odchodu divident do zahra-
ničí. Při privatizaci jsme ztratili možnost ovlivňování
investic a podpory domácí výroby a spotřeby. Proto nut-
ně potřebujem českou banku, která bude podporovat do-
mácí podnikání, investice a výstavbu bytů levnými úvě-
ry. Pokud budou mítt zahraniční banky na našem území
levnou konkurenci, zlevní také, aby nepřišly o obchody.
To se také týká energií - potřebujeme energie za ceny,
za které se u nás vyrábí, a ne za německé podle Lipské
burzy. K tomu ale potřebujeme vykoupit minoritní akci-
onáře ČEZu. Na námitky vlády, že to nejde, K. Konečná
doporučila, aby se zeptali Francouzů, jak to udělali.
Když to šlo ve Francii, musí to jít i u nás.

Podmínkou pro jakoukoliv změnu je výměna součas-
ných politiků za "čisté", t.j. nevydíratelné politiky.
V dnešní době to funguje tak, že na každého se najde ně-
jaký ten kostlivec ve skříni, a proto je snadné prosazo-
vat zájmy všech, jen ne občanů české republiky. KSČM
a lidé v koalici STAČILO! však vydíratelní nejsou, pro-
tože žádné kostlivce ve skříni nemají.

Posledním bodem debaty byla migrace do EU. K. Ko-
nečná konstatovala smutnou pravdu, že většina EU
nemá zájem migraci zastavit. Je to velký problém, často
neřešitelný, protože EU, resp. státy NATO rozbily celý
blízký východ a není s kým jednat o prvotním záchytu
migrantů v Africe. Turecko naproti tomu využilo mig-
rační vlnu k určitému vydírání EU, když si nechává
za záchyt migrantů na svém území platit, ale je to pořád
lepší, než kdyby se migranti hrnuli i přes Turecko.
Problémem je i fungování, nebo spíš nefungování
FRONTEXu (organizace EU pro ochranu hranic Schen-

Beseda s Kateřinou Konečnou
(dokončení ze str. 1)

(pokračování na str. 3)
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Všem jubilantům, kteří v únoru oslaví své životní jubileum,
děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších let přejeme

pevné zdraví, štěstí, spokojenost a pohodu v osobním životě.

Vánoční miniturnaj
Poslední šachový turnaj roku 2023 se v Jincích usku-

tečnil 27. prosince ve Společenském centru Josefa Slaví-
ka za omezené účasti. Akci společně pořádali Pionýrská
skupina Jince (Pionýr) se Šachovým oddílem TJ Jince
(TJ Jince).

Plný počet bodů získal jediný hráč, a to byl Tomáš
Brotánek ze Záluží, člen ŠK Příbram-Baník. O půl
bodu méně měl domácí Miroslav Maršálek (Pionýr
a TJ Jince). Následovalo šest hráčů se dvěma body.
Nejlepší pomocné hodnocení Buchholz z nich měl Ladi-
slav Klán ze ŠK při MěÚ Hostomice. Následovali
4. Zadina Jiří ml. z Přábrami (TJ Jince) a 5. Jiří Ko-
páček ze ZŠ Trnka Dobříš.

Novoroční miniturnaj
První letošní šachový turnaj se uskutečnil díky stej-

ným pořadatelům 1. ledna ve společenském centru
za účasti 22 hráčů.

S plným počtem bodů prošli celým turnajem dva hráči
se stejným příjmením i jménem. Díky až třetímu pomoc-
nému hodnocení zvítězil Jiří Zadina mladší z Příbra-
mi. Na druhém místě skončil Jiří Zadina starší
z Jinec, otec vítěze. Oba jsou aktivními členy Šachového
oddílu TJ Jince. Třetí místo obsadil Juraj Kafura
zastupující ŠK Kovohutě Příbram. Čtvrtý skončil
Tomáš Brotánek, nyní člen ŠK Příbram-Baník. Pětici
nejlepších uzavřel Ladislav Klán ze ŠK při MěÚ Hos-
tomice (Hostomice).

Beseda s Kateřinou Konečnou
(dokončení ze str. 2)

genského prostoru) - jak je to vážné nelépe dokumentu-
je výrok nového ředitele FRONTEXu, že si EU bude
muset na migraci zvyknout. V souvislosti s tím, jak se
nedaří vracet do bezpečných zemí nepřijaté migranty, je
to opravdu varovné tvrzení.

Na závěr besedy jsem na podporu významu krajských
voleb na podzim 2024 představila přítomným našeho pří-
bramského lídra krajské kandidátky Mgr. Jindřicha
Havelku, který ve svém krátkém vystoupení dal za prav-
du O.Dostálovi v hodnocení českého zdravotnictví, pro-
tože jako letitý zaměstnanec krajské záchranky o tom
hodně ví.

Po ukončení oficiální debaty v 18 hodin došlo i na fo-
cení a individuální rozhovory s oběma kandidáty
za STAČILO!

Na závěr mi dovolte, abych všem účastníkům diskuze
poděkovala za aktivitu. A slibme si, že přijdeme v červ-
nu k eurovolbánm a dáme svůj hlas koalici STAČILO!

Mgr. Jiřina Humlová
předsedkyně OV KSČM Příbram

Nejlepší žák: 1. Lukáš Klán z Hostomic, nejstarší
hráč: Miroslav Maršálek, nejmladší hráč: Marek Bal-
vín z Pionýra Jince, nejstarší hráčka: studentka Lenka
Kadlecová z Bezdědic, nejmladší hráčka: Linda Přiby-
lová, obě Pionýr a TJ Jince.

Nejlepší žák: Antonín Mezera (celkově 7. místo, Pio-
nýr a TJ Jince), nejlepší žák ZŠ Jince: Marek Balvín,
nejstarší hráč: Juraj Kafura, nejmladší hráč: Daniel
Sládek z Pionýra a TJ Jince, nejstarší hráčka: Lenka
Kadlecová, nejmladší hráčka: Linda Přibylová.

Miroslav Maršálek, pořadatel, člen KSČM a KČP
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Vyjádření solidarity s Palestinou
Bezpečnostní situace ve světě se vyhrocuje. Přibývá

ozbrojených konfliktů a při jejich ovlivňování nezůstává
Česká republika stranou.

Velmi vážnou se stává i situace v Gaze a na západním
břehu Jordánu, kde při rozsáhlé operaci Izraelské armá-
dy umírají tisíce civilistů.

Na podporu Palestinců se uskutečnila v sobotu 20. led-
na demonstrace na náměstí Míru, která vyvrcholila po-
chodem Prahou. Zorganizovali ji jako každý měsíc Sdru-
žení přátel Palestiny a Prague 4 Palestine. Pořadatelé
ocenili, že se po mnoha desítkách let apelů konečně za-
čala věnovat větší pozornost této problematice mezi oby-
vateli České republiky a přišel několikanásobek účastní-
ků oproti minulým podobným akcím.

Nechyběli jsme ani my členové Klubu českého pohra-
ničí, Českého mírového hnutí (ČMH), a komunisté
z Prahy a Středočeského kraje. Přítomen byl například
předseda ČMH Milan Krajča. Na transparentech mezi
záplavou palestinských vlajek jsme viděli řadu nápisů
a hesel, nad nimiž by se měli představitelé České repub-
liky vážně zamyslet a korigovat některé svoje činy.

Četli jsme například: „Česká republika se podílí na
genocidě“, „ČR fandí masakru“, „Mír! Skončete válku!“,

Odhalena pamětní deska Miloslavu Ransdorfovi

„Hands off Gaza“, „Stůjme s Palestinou na správné
straně historie“, „Bombardování nemocnic, škol, koste-
lů, památek, ambulancí a hřbitovů, odpírání vody, jídla
a léků, ponižování lidské důstojnosti, zabíjení nevin-
ných, to není obrana státu ale GENOCIDA!!!“, „Mlčení
k bezpráví“, „Zastavme izraelskou okupaci“, „Není
to konflikt, ale OKUPACE! Není to komplikované,
je to GENOCIDA! #freepalestine“ a řadu dalších výzev.

Docela určitě se zprávy o průběhu dostaly i k těm,
kteří vytvářejí nebo ovlivňují naši zahraniční politiku.
Vyslyší tyto výzvy?

Miroslav Maršálek, KSČM Jince

Před budovou Okresního výboru KSČM Rakovník se
konalo v neděli 21. ledna shromáždění občanů, kteří
chtěli vyjádřit úctu k politikovi, filozofovi a historikovi
Miloslavu Ransdorfovi. Mezi účastníky, kteří se nachá-
zeli po obou stranách Kuštovy ulice, byli komunisté,
členové Klubu českého pohraničí i další příznivci, kteří
si Míly vážili.

Jemu věnovanou pamětní desku odhalila předsedkyně
ÚV KSČM a poslankyně Evropského parlamentu. Při
svém projevu mimo jiné uvedla, že oponenti proti tomu-

to velmi vzdělanému člověku neuspívali, protože neměli
dostatek argumentů. Jeho zkušenosti, přehled, znalost
jazyků i odvaha v současnosti chybí.

S hlavními mezníky života Miloslava Ransdorfa
i s osobními zážitky seznámil přítomné předseda OV
KSČM  Ctirad Sáček. Pamětní desku spoluodhalily
a o Mílovi pohovořily i jeho dcera Aneta Ransdorfová
a jeho sestra Jaroslava Pechová.

Poděkování patří i předsedovi, místopředsedovi i že-
nám z okresního výboru za to, že se věnovali naší spo-
lečné jinecké a blatenské výpravě a zpříjemnili nám
pobyt v jejich okresním městě.

Miroslav Maršálek, KSČM Jince


